
PROTOKOL NTXLIV/23
z sesji Rady Miejskiej w Sura2u w dniu 27.09.2023 r. w Miejsko- Gminnym

O6rodku Kultury w Suraiu.

Ad.l.
Obrady otworzyla i przewodniczyla Przewodnicz4ca Rady Miejskiej w Sura2u
Pani Agnieszka Edyta Filipczuk -Zamojda.
Na podstawie listy obecnoSci stwierdzila prawomocno5i obrad. W sesji
uczestnicryli Radni, Burmistrz Sura'Za, Sekretarz Gminy, Skarbnik Gminy,
sottysi.

Ad.2.
Pani PrzewodniczEca przedstawila proponowany porzqdek obrad:

1. Otwarcie obrad XLIV Sesji Rady Miejskiej w Sura2u.
2. Przyjgcie porzqdku obrad.
3. Sprawozdanie Komendanta Policji o stanie bezpieczefstwa i porzqdku

publicznego na terenie Gminy Suraz.
4. Projekt uchwaly w sprawie zmian w bud2ecie gminy na2023r.
5. Projekt uchwaly w sprawie zmiarry uchwaly Wieloletniej Prognozy

Finansowej Gminy SuraZ na lata2023-2029.
6. Projekt uchwaly w sprawie trybu i sposobu powolania oraz odwolania

czlonk6w Zespolu Interdyscyplinamego w SuraZu.
7. Przyjgcie protokofu obrad z XLIII sesji Rady Miejskiej w SuraZu.
8. Informacja Burmistrza Su;ra2az podjgtych dzialaf,migdzy sesjami.
9. Zapytania i wolne wnioski.
l0.Sprawy r6Zne.
ll.Zakoiczenie obrad XLIV sesji Rady Miejskiej w SuraZu.

Radni Rady Miej skiej w Surir2u porzqdek przyj gli I 3 glosami za, przy 1 3 osobach
obecnych. Imienny wynik glosowania stanowi zalqczntk do protokolu.

Ad.3.
Na sesji byl obecny Komendant Komisariatu Policji w Lapach Pan Tomasz
Organek, kt6ry zapoznal radnych ze sprawozdaniem o stanie bezpieczeristwa
i porzqdku publicznego na terenie Gminy Suraz.
Pani Klosko zwrScila sig z pytaniem, cry ju? co5 wigcej wiadomo w sprawie
podpalen/poZar6w w miejscowoSci Zawyki?
Komendant wskazal, i2 na chwilg obecnq nie wyloniono sprawcy tych po2ar6w,
dochodzenie jest w dalszym ciqgu prowadzone.
Pan Sosnowski wnioskowal o zamontowanie wigkszego lustra drogowego na
skrryZowaniu ulic: l1 Listopada, Bielskiej, Zabludowskiej, Marszalka J6zefa
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Pilsudskiego. W tej chwili utrudniony i niebezpiecmy jest wyjazd z ul. l1
Listopada. Radny wnioskowal o monta2 lampy oSwietleniowej na ul. Ciesielskiej.
Pani Wyszkowska wnioskowalaaby Policja zwr6cila szszegbln1uwagg na jazdg

motokros6w ulicami miasta oraz na duZy sprzgt rolniczy, kt6ry nie zatrzymuje sig

przed pasami dla pieszych w okolicach szkoty, kiedy na przejSciu oczekuj4 dzieci.
Pan Woloszczyk zwr6cil sig z pytaniem, czy zidentyfikowano juz grupg
przestgpczq odpowiedzialnq zakradzie| mtierz t na terenie Lesml Zalesek i na
jakim etapie jest postgpowanie?
Komendant Policji stwierdzil, i2 w tym roku odnotowano tylko jedno tego typu
zg)oszenie, wigc nie moZna tutaj m6wi6 o grupie przestgpczej.
Sohys miejscowoSci Sredzifskie zwr6cil sig z pytaniem, kto ustala i jakie prawo
wskazuje na zakl6canie cisry nocnej?
Komendant Policji stwierdzil,iz zak6canie ciszy nocnej jest opisane w kodeksie
wykroczeri, policja interweniuje w tej sprawie jedynie na zgloszenie.
Pan Mlodzianowski zwr6cil sig z pytaniem, czy byty zglaszane do Policji
interwencj e w sprawie wyvoZenia nieczystoSci z szamba na pola. Czy tatr,re

incydenty s4 karane i jakiego to s4 rzgdu mandaty?
Komendant Policji stwierdzil, i2 sprawdzi, czy takie zgloszenia miaty miejsce,
a mandaty zate wyk,roczenia sq do kwoty 5 tys. zl.
Pan Mlodzianowski zwr6cil siE z pytaniem, od kt6rej godziny moZna opryskiwa6
rzepak na polach?
Komendant Policji stwierdzil,i2ten temat jest do sprawdzenia.
Pan Bibulowicz wnioskowal o zwigkszenie patroli policyjnych na terenie gminy
Sura2 w celu zwigkszenia bezpieczeristwa.
Pan Owczarczuk stwierdzil, i2 gmina te2 moglaby sama przyczyni6 sig do
poprawy bezpieczeristwa i zapalat, oSwietlenie ulicme na calq noc.
Soltys z miejscowoSci Rynki wnioskowal o zapalnie oSwietlenia ulicznego
w godzinach rannych.
Pan Jaroszko stwierdzil, i2 skoro dokonano ju2 wymiany oSwietlenia ulicmego
na energooszczgdne, to naleiry wlqczy6je na calq noc.
Pan Woloszczyk wnioskowal o zapalenie oSwietlenia ulicmego na calqnoc, gdy2
w najblizszym czasie odbgd4 sig wybory.
Obecna na sesji mieszkanka Sura2a stwierd zlla, i2 w samym centrum miasta
SuraZ tj. okolice parku, mostu, ul. Rybnej, wiryt6wk4 s4 krowy, gn6j, smr6d
i halas traktor6w oraz niesprzqtnigte pogorzelisko po po2arze domu. Cyt. ,,Nasi
dziadowie walcryli bardzo cig2ko, Zeby miasto zostalo miastem SuraZ. Teraz
w ostatnich latach stalo sig, 2e nie jest miastem, tylko jest gnoj em, Smieciem
i halasem. Wszystkim chyba by zale2alo,leby ta ulica byla przejezdrra, czysla
i przyjemna. To jest jednak gl6wna ulica- nie tam czasami nie mo2na przejecha6,
bo traktory, jakieS maszyny stoj4 na chodniku i nie mo2na sig minq6. ZaS ul Rybna
byla robiona kilka lat wstecz, dzisiaj jest rozjeldlona. Nie mo2na przejechat..
Dom sig spalil kilka lat wcze5niej i nadal ten palac kultury stoi, to jest widok do
pejzaiu.Prry tym domu jest straszny balagan przy granicz4cej mojej posiadloSci.
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Ci Paristwo na malym skrawku nieruchomoSci chowaj4 kilkana5cie sztuk bydla.
To nie jest obora dla bydla, a jedynie stodola. Ci Paristwo maj4 ok. hektara ziemi
zarv za Sura2em. Czy nie mo2na im da6 proporycjg, aby tam wybudowali oborg
dla bydla a tu nie zatruwali ludzl?" Zdaniem mieszkanki te rozwi7z.uie byloby
najlepsze dla wszystkich. Mieszkanka stwierdzila, iz objechala cale miasto
i miejscowoSci w gminie i nigdzie nie ma tak brudnych i zanieczyszczonych
miejsc, jak ul. Zabludowska, Tatarska, Rybna w Sura2u - same centrum Sura'2a
jest Smierdz4ce i brudne przezlednego rolnika.
Na sesjg przybyl mieszkaniec Suraza s4siaduj4cy z obecnq na sesji mieszkankq
Sura2a. Cyt. ,,Od doslownie 30 lat, odk4d zyjQ, ta Pani nEka nas. Chcialbym
odnieS6 sig do jej sl6w, bo to poszlo nanaszq gming, w intemecie kaLdy moie
obej rze6' ' .

Cyt. ,,Mam wszystkie atesty, mam wsrystkie moZliwe zezwolenia. Na swoim
podw6rku przez t4 Pani4 mialem nadz6r budowlany, weterynarig, kilka razy
insepkcjg z gminy. Wszyscy sig odnieSli, wszystko jest prowadzone prawidlowo.
Obomik jest skladowany na ptycie gnojowej, wodg mam atestowanq, wsrystkie
mo2liwe kontrole przechodzg porytywnie. Nigdy nie zngcalem sig nad
zwierzgtami, nad s4siadami .ZyjE * zgodzie zkuhdym, kto obok mnie mieszka.
JeZeli taPani przyjeildLa staram siE zejSi z oczu, nie wychodzg na podw6rko, jak
tylko wyjedzie prowadzg normalnie gospodarstwo. "
Pani Przewodnicz4ca stwierdzila, i2 w tym wypadku ewidentnie jest konflikt
miEdzysqsiedzki i Rady to nie powinno dotyczyt,. Skoro jest tam dzialka gminna,
to nalezy jq uporz4dkowa6.
Pan Burmistrz stwierdzil, i2 pogorzelisko po domu znajdujg sig dzialce prywatnej,
gminnej dzialki pozostal jedynie fragment, trwate? sprawa w S4dzie o slu2ebno66
przejazdu przez dzialkg gmirrlQ.
Pani Przewodniczqca wnioskowala o wystqpienie na piSmie do wla5cicieli dzialki
o jej uprz4tnigcie.

Ad.4.
Zapozrano radnych z projektem uchwaty w sprawie zmian w budzecie gminy na
2023r.
Pani Wyszkowska zwr6cila sig z pytaniem, czy zwigkszone Srodki finansowe
w kwocie 14,148 tys. zl. na energig elektryczn4 -oSwietlenie ulic, starcz4 nam do
korica bieZ4cego roku? W trakcie roku skr6ciliSmy czas oSwietlenia ulicznego,
aby wygenerowa6 oszczgdno5ci.
Pani Skarbnik stwierdzila, iz trudno jest odpowiedzie6 na powy2sze pytanie, gdy2
koszty mogq sig ksztaltowad bardzo r62nie. Stan w budzecie na polowg wrzeSnia
wskarywal wykorzystanie fuodk6w na ten cel ponad7i%o.
Pan Burmistrz stwierdzil, i2 mole nam nie wystarcry6 tych Srodk6w do korica
roku, gdyZ bgdziemy musieli wydlu?yt, czas oSwietlenia ulicmego, co teZ wplynie
na wzrost koszt6w na o5wietleniu.

3



Pani Wyszkowska stwierdzila, iZ juL trwa wymiana lamp oSwietleniowych na
energooszczgdne i powinny by6juz w najbl i2szym czasie widoczne oszczgdnosci.
Pan Burmistrz stwierdzil, iZ trudno bgdzie wskaza6 jakiego rzgdu bgd4, to
oszczgdnoSci.
Pani Przewodniczqca stwierdzila, iZ prrymierzaj4c sig do wymiany o5wietlenia
ulicznego, Urz4d musial przeprowadzid symulacjg jakich oszczgdnosci
spodziewa sig w stosunku do ztt2ycia energii.
Pan Burmistrz stwierdzil, iZ wedfug tych symulacji powinniSmy wygenerowa6
oszczgdno5ci ngdu 3 0 -40%o.

Pani Dziemianiuk stwierdzila, iz modernizacja oSwietlenia ulicmego
uwzglgdniala r6wniez rozbudowg brakui4cego oswietlenia ulicznego na calej
gminie i kiedy to zadanie bgdzie realizowane? W prrypadku rozbudowy
i wstawienia dodatkowych lamp w tSrm roku, ruirycie energii wzroSnie.
Pan Burmistrz stwierdzil, i2 rozbudowa dodatkowy lamp byla planowana
w nastgpnym roku, ale mo2liwe, 2e czgsciowo kilka lamp zostanie
zamontowanych juz w tym roku. Zaleiry od, wykonawcy.
PrzystQpiono do glosowania projektu uchwaty.
Wynik glosowania: 14 os6b za, przy 14 osobach obecnych. Imienny wynik
glosowania stanowi zal4cznik do protokofu .

Ad.5.
zapomano radnych z proj ektem uchwaly w sprawie zmiany uchwaly wieloletniej
Prognozy Finansowej Gminy SuraZ na lata2023-2029.
Przystqpiono do glosowania projektu uchwaty.
Wynik glosowania; 12 os6b za, 2 osoby sig wstrzymaly, przy 14 osobach
obecnych. Imienny wynik glosowania stanowi zal4cnikdo protokolu.

Ad.6.
Zapoznano radnych z projektem uchwaty w sprawie trybu i sposobu powolania
oraz odwolani a czlonk6w Zespolu Interdyscyplinarnego w Sura2u.
Pan Sekretarz stwierdzil, ii ze wzglgils, na uwagi zwydziaruNadzoru i Kontroli
Wojewody Podlaskiego nalelalo zmieni6 zapisy w w/w uchwale.
Przyst4piono do glosowania projektu uchwaty.
Wynik glosowania: 14 os6b za, przy 14 osobach obecnych. Imienny wynik
glosowania stanowi zal4cnik do protokotu.

Ad.7.
Przyjgcie protokolu obrad z XLIII sesji Rady Miejskiej w Sura2u.
Przystqpiono do glosowania protokolu:
Wynik glosowania: 14 os6b za, przy 14 osobach obecnych. Imienny wynik
glosowania stanowi zal1cmik do protokolu.
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Ad.s.
Burmistrz SuraZa, Pan Henryk tr-apiriski, przedstawil informacjg z podjgtych
dzialanmiqdzy sesjami z ostatnich dw6ch miesigcy:
- udzial w uroczystoSciach objgcia obowiqzk6w Komendanta Miejskiego
Paristwowej StraZy PoZamej w Bialymstoktprzez brygadiera Dariusza Koca,
- spotkanie z przedstawicielem firmy budowy biokompostowni,
- spotkanie z przedstawicielem ubezpieczeniowym w sprawie ubezpieczenia
mienia komunalnego gminy,
- spotkanie z Komendantem Paristwowej StrZy PoZamej,
- spotkanie z Dyrektorem Zespolu Szkol i Plac6wek OSwiatowo-
Wychowawcrych w SuraZu,
- spotkanie z wykonawcE modemizacj i o$wietlenia ulicznego,
- spotkanie w sprawie trwajqcej modemizacji hydrofomi w SuraZu,
- radzial w Obchodach 50 - lecia PoZyciaMalieriskiego Par z terenu gminy Suraz,
- spotkanie w Urzgdzie Gminy TuroSri KoScielna po6wigcone organizacji Forum
Seniora,
- udzial w urocrystoSci poSwigcenia krzylaw miejscowoSci Zawyki-Ferma,
- odebranie symbolicznego czeku w wysokoSci 980 tys. zl. na odnowg zabytk6w
zpodzialem na KoSci6l w Sura2u i Kaplicg w Zawykach,
- spotkanie z przedstawicielami polskiej spolki gazownictwa odno6nie
ewentualnego przebiegu linii gazoci4gu przez gming Sura2,
- udzial w posiedzeniu komisji ds. Gospodarki i BudZetu oraz komisji Rewiryj nej,
- spotkanie na placu budowy hydrofomi w sprawie trwajqcej modemizacji,
- spotkanie z Dyrektorem PGE Dystrybucja, dotyczqce trwaj4cej modemizacji
linii Sredniego i niskiego napigcia przezichftmg,
- udzial w uroczystym przekazariu dotacji ze Starostwa Powiatowego na zakup
lodzi dla OSP w Sura2u- kwota l0 tys. zl.,
- udzial w og6lnopolskiej akcji czytania powieSci ,,Nad Niemnem",
- udzial w Do2ynkach Wojew6dzkich,
- udzial w zebraniu rodzic6w w Szkole Podstawowej w Sura'Zu,
- przygotowanie uroczystoSci i symboliczne otwarcie dr6g gminnych, tj. ul.
Granicznej, Zagumiennej oraz drogi w KoricowiZnie,
- udzial w zebraniach soleckich na terenie gminy, w sprawie przeznaczenia
Srodk6w z funduszu soleckiego narok2024,
- udzial w posiedzeniu komisji ds. Gospodarki i Bud2etu oraz komisji Rewi4yjnej,
- spotkanie z Biskupem Archidiecezji Bialostockiej Henrykiem Ciereszko
w trakcie wizytacji w Parafii w Sura'2u,
- udzial w rozprawie sqdowej dotycz4cej slu2ebno6ci przejazdu przez dzialkg
gminn4 przy ul. Rybnej,
- podpisanie umowy z Wojewodq Podlaskim na dofinansowanie w ramach
programu Maluch+,
- rozstrzygnigto przetarg na remont drogi w Doktorcach - wysoko66 zadania
843.780,00 zl.,
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- rozstrz1gnigto nab6r wniosk6w dotacja z Podlaskiego tr-adu na PGR-y, gmina
uryskala dofinansowanie na modemizacjg Swietlicy w Kowalach i Swietlicy
w Zawykach na kwotg 2,5 mln. zl.,
- zlecilem pracownikom naprawg drogi gminnej do Zawyk-Ferma,
- wystqpilem do Wodoci4g6w Podlaskich o udzielenie odpowiedzi na Paristwa
wnioski zgloszone na ostatniej sesji,
- przeprowadzilem rozmowy z kierownikiem Powiatoweg o Zarz4dl Dr6g
w sprawie utwardzenia wjazd6w z dzialekna drogg powiatowq w Zimnochach.

Ad.9.
Zapytania i wolne wnioski.
Pan Jaroszko zwr6cil sig z pytaniem, jak bgdzie przebiegala trasa zaplanowanej
sieci gazowniczej?
Pan Burmistrz stwierdzil, i2 zaplanowana jest budowa gazociqgu z I,ap do
Bialegostoku najkr6tsza trasa biegnie przez Park Narwianski. Jednak, jak nie
uzaskag zgody na jej przebieg przez park, zaplanowano ewentualnie jego budowg
przez gming Sura2. Sie6 prowadzona bgdzie wzdfuZ linii elektroenergetycmej
400 kV. W pr4padku, jak dojdzie do jej budowy bgdziemy wnioskowad
o wybudowanie stacji umo2liwiajqcej podlqczenie do sieci mieszkaric6w gminy
Sura2.
Pan Woloszczyk zwr6cil uwagq, aby przy ewentualnym projektowaniu linii
gazoci4gowej uwzglgdni6 mo2liwo56 podl4czenia,r6wnie2 mieszkaric6w solectw
gminy Suraz.

Ad.10.
Sprawy r62ne.
Pan Jaroszko zwr6cil sig z pyaniem, czy usunigto awarig wycieku wody w szkole
podstawowej?
Pan Burmistrz stwierdzil, i2 na chwilg obecn4 zlokalizowano miejsce wycieku
wody. Teraz zostanie awaria usunigta.
Pani Przewodniczqca zwr6crla sig z pytaniem, na kiedy zaplanowano serwis
domowych oczyszczalni i czy wybrano do tego firmg?
Pan Burmistrz stwierdzil, i2 25 os6b zglosilo chg6 przeprowadzenia serwisu.
Serwis wykonywad bgdzie firma, kt6ra serwisowala prrydomowe oczyszczalnie
w roku ubiegtym.
Pani Przewodnicz4ca wnioskowala, aby serwis zostal przeprowadzony w miarg
wczeSniej, wymaczajqc firmie konkretny termin realizacji.
Sohys z miejscowo5ci Sredziriskie zwr6cil sig z pytanilm, czy jest mo2liwoSi
przeniesienie przystanku w Sredziriskich blizej mojej posesji, ok. 50 m?
Pan Burmistrz stwierdzil, iZ jest to droga powiatowa i kazda zrr,iana lokalizacji
prrystanku wymaga ustaleri z Powiatem.
Sohys z miejscowoSci Sredziriskie zw":ocll sig z pytaniem, kiedy bgdzie remont
drogi gminnej w Sredziriskich?
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Pan Burmistrz stwierdzil, i2 powy1sze zadanie uwzglgdniono we wniosku na
dofinansowanie z programu Polski tr-ad jednak ten wniosek nie przeszedl.
Dofinasowanie uzyskaliSmy na ternomodernizacjg Swietlicy w Kowalach
i Swietlicy w Zawykach.
Sohys z Leszni zaproponowal, aby firma w dniu odbioru odpad6w komunalnych
zabierala r6wnie2 odpady z prrystank6w gminnych.
Pani Przewodniczqca zaproponowala, aby przed zim4 wykosid teren wokol
przystank6w.
Pan Woloszczyk wnioskowal o wystqpienie do Wodoci4g6w Podlaskich
o informacjg o przeprowadzonych kontrolach lewych przyl4czy. Zaproponowal
radny, aby od nowego roku uwzglgdnid obniZenie stawek za odbi6r odpad6w
komunalnych dla rodzin posiadaj4cych kartg DuZej Rodziny.
Sohys Rynek zu;r6c1l sig z pytaniem, kiedy rozpocmie sig przebudowa drogi
powiatowej Rynki- Sredziriskie i od kt6rej strony?
Pan Burmistrz stwierdzil, i2 powylsze zadanie zostalo podzielono na dwa etapy.
Ze wzglgdu na wysokie koszty calej inwestycji - I etap ok. l0 mln. zl.
W przypadku, kiedy zostanie zakwalifikowany wniosek, Powiat uzyska 60 Yo

dofinansowania. Pozostale 40 %o bgdzie rozbite po polowie: na Powiat i Gming.
Z tego powodu, podzielono na dwa etapy: pierwszy etap przejicie przez
miejscowoS6 Sredziriskie i drugi etap: dokoriczenie tego odcinka. Przebudowa
uwzglgdnia budowg kanalizacji deszczowej, woda z tej kanalizacj i bgdzie
odprowadzona do rowu, dlatego nale7y zaczqt, od korica czyli od miejscoworici
Sredzirlskie, zachowuj4c spadek przy jeJ odwodnieniu.
Pan Owczarczuk zwr6cil sig z pytaniem, kiedy zostan4 naprawione drogi gminne
w Zawykach, Zawykach Fermie? I ile juZ ich naprawiono? Czy jest szansa,2eby
do korica tego rokuje wykona6? W budZecie zabezpieczono 150 tys. zl. na drogi,
a Pan dalej tego nie wykonal.
Pan Burmistrz stwierdzi, i2 nawieziono w Zawykach drogg, kt6r4 Pan radny
wskazal.
Pan Owczarczuk stwierdzil, iz nie wykonano naprawy dr6g w Zav'rykach Fermie.
Pan Burmistrz stwierdzi, i2 droga gminna do Zawyk Ferma jest w tej chwili przez
naszych pracownik6w uzupelniana tmv. zimnym asfaltem. Po ostatnich
zebraniach w solectwach nie wskazlrryano na wigksze potrzeby drogowe.
Pan Bibulowiczzwr6cil sig z pytaniem, kiedy zostanie przywr6cone o6wietlenie
uliczne na ul. Bielskiej i Taraskiej?
Pan Burmistrz stwierdzil, i2 w chwili obecnej trwa modemizacja sieci
prowadzona pnezPGE. Dop6ki nie zostanie zakohczona, to firma wykonuj4ca
dla gminy modemizacjg oSwietlenia ulicznego, nie moZe uzupelni6 i dokonai
wymiany lamp oSwietleniowych. Prowadzimy roznowy z Dyrektorem PGE, aby
mo2na bylo wykonai czgSciowy odbi6r prac i umo2liwi6 wejScie firmy
realizujqcej wymiang lamp oSwietleniowych na tych ulicach.
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Ad.l1.
Zakoiczenie

Protokolowala:

XLIV sesji Rady Miejskiej w SuraZu o godz. 1100.

Pr

Pani

Filipczuk

8

Rady Miejskiej

Lg n ieszka Edyta F i I i pczuk-Zanojda



SURAZ

PROTOKOL GT.OSOWANIA
z dnia 27 wrzelnia 2023 r.

Glosowanie jawne
Liczba uprawnionych do g{osowania: 15
Liczba oddanych glos6w: 13

Rezultat glosowania: Przyjgto
Glos oddane

Punkt
porzqdku

obrad

Pzedmiot glosowania Za Pzeciw Wstzymujacy

1 P tzyjecie pozqdku obrad 13 0 0

Kzysztof Bibu{owicz ZA
Miroslaw Danilczuk ZA

u ita Dziemianiu ZA
Ag Edyta Filipczuk amojdan ZA
Pawel Jaroszko ZA
Agnieszka Klosko ZA
Kzysztof Mlodzianowski ZA
lwona Nowrcka ZA

an Owczarczuk DRZEMKA
Krzysztof Paikowski
Adam Sosnowski ZA

Marian ZA
Halina kowska ZA
Teresa Zimnoch ZA

1t1

ZA



SURAZ

PROTOKOt. GT.OSOWANIA
zdnia2T w%einia2023 t.

Glosowanie jawne
Liczba uprawnionych do glosowania: 15
Liczba oddanych glos6w: 14

Rezultat glosowania: Przyjgto
Glosy oddane:

Punkt
porzqdku

obrad

Pzedmiot glosowania Za Pzeciw Wstrzymujecy

2 Projekt uchwaly w sprawie zmian w
bud2ecie gminy na 2023r.

14 0

Krzysztof Bibulowicz

Miro Danrlczuk ZA
Julita Dziem tantu k ZA
Agnieszka Edyta Filipczuk ojda ZA
Pawel Jaroszko ZA
Agnieszka Klosko ZA
Kzysztof nowski ZA
lwona Nowicka ZA
Bogdan Owczarczuk

Kzysztof Paikowski ZA
Adam owski ZA

Marian ZA
Halina WyszkowJka ZA
Teresa Zimnoch ZA

1t1

0

ZA

ZA



SURAZ

PROTOKOT- GI-OSOWANIA
z dnia 27 wtzeania 2023 t.

Glosowanie jawne
Liczba uprawnionych do glosowania: 15
Liczba oddanych glos6w: 14

Rezultat glosowania: Przyjqto
Glosy oddane:

Punkt
pozEdku

obrad

Pzedmiot glosowania Za Pzeciw Wstzymujqcy

J Protekt uchwaty w sprawie zmiany
uchwaly Wieloletniej Prognozy
Finansowej Gminy Sura2 na lata 2023-
2029.

12 2

Krzysztof Bibulowicz

Iroslaw Danilczuk WSTRZ
Julita iemianiuk

Agnieszka Edyta Filipczuk ojda ZA
Pawel Jaroszko ZA
Agnieszka Klosko ZA

anowski ZA
lwona Nowicka ZA
Bogdan Owczarczuk WSTRZ
Krzysztof Pankowski ZA

osnowski ZA
Wiesla\M Woloszczyk ZA
Halina Wyszkowska ZA
Teresa Zimnoch ZA

1t1

0

ZA

ZA



SURAZ

PROTOKOt. GT.OSOWANIA
z dnia 27 wrzeSnia 2023 r.

Glosowanie jawne
Liczba uprawnionych do glosowania: 15
Liczba oddanych glos6w: 14

Rezultat glosowania: Przyjqto
Glosy oddane:

Punkt
porzadku

obrad

Pzed miot glosowania Za Pzeciw WstrzymujEcy

4 Projekt uchwaly w sprawie trybu i

sposobu powolania oraz odwolania
czlonk6w Zespolu I nterdyscyplinarnego
w Sura2u-

14 0 0

Kzysztof Bibulowicz ZA
roslaw DanilczukI ZA

Julita ianiuk ZA
Agnieszka Edyta Filipczuk- amojda ZA
Pawel Jaroszko ZA
Agnieszka Klosko ZA

Mlodzianowski ZA
lwo kana c ZA
Bogdan Owczarczuk ZA
Kzysaof Pankowski ZA
Adam Sosn ZA

nanMa Woloszczyk ZA
Halina Wyszkowska

Teresa Zimnoch ZA
ZA

1t1



SURAZ

PROTOK6t. GLOSOWANIA
z dnia 27 wze6nia 2023 r.

Glosowanie jawne
Liczba uprawnionych do glosowania: 15
Liczba oddanych g.los6w: 14

Rezultat glosowania: Przyjeto
oddane

Punkt
porzqdku

obrad

Pzedmiot glosowania Za Pzeciw Wstzymujqcy

E P rzyjecie protokolu obrad z XLlll sesji
Rady Miejskiej w Sura2u.

14 0 0

Krzysztof Bibulowicz ZA
Danilczu

J u lita emianiuk ZA
ojdaAgnieszka Edyta Filrpczu ZA

Pawel Jarosz ZA
Agnieszka Klosko ZA

anowskiKzysztof ZA
lwona Nowicka

Bogdan k ZA
Krzysztof Paikowski ZA

ma ZA
Marran Woloszczyk ZA

Halina Wyszkowska ZA
Teresa Zimnoch ZA

1t'l

ZA

ZA



ANALIZA
STANU BEZPIECZENSTWA NA TERENIE MIASTA I

GMINY Surai za 2022 i styczefi-wrzesieri 2023 R.

Sura2 2023

I, CHARAKTERYSTYKA RE]ONU

Miasto i Gmina Sura2 polo2ona jest w poludniowo - zachodniej czqSci powiatu

bialostockiego. . Jest to gmina miejsko - wiejska. Gmina obejmuje obszar o po-

wierzchni 76,6 km,. Do podleglego rejonu slu2bowego nr 60 wchodzi 9 solectw obej-

muj4cych 12 miejscowo6ci. Mieszkahcy wsi zamieszkujq w domach parterowych i

pigtrowych jednorodzinnych ponadto posiadajq w wigkszo6ci gospodarstwa rolne

z kt6rych sie utrzymujE. W podlegtym rejonie dominuje przede wszystkim budownic-

two dom6w jednorodzinnych.

W sklad dzielnicy wchodzE nastepuj4ce miejscowo6ci: Suraz, Zawyki, Zawyki

Ferma, Doktorce, Lesznia, Sredzirlskie, Rynki, Zimnochy, Kowale, Koricowizna.

Wigkszq czqSi rejonu poknywajq masywy le5ne zlo2one zar6wno z las6w pari -

stvvowych jak i tez prywatnych, a teren tego rejonu jest pag6rkowo nizinny. Mi?Stq +rr{
Suraz oraz wsie: Koricowizna, Zawyki, Zawyki Ferma Doktorce i Lesznia le24 wi6i-l' I :

rzeczu rzeki Narew iwsp6lnie z odcinkiem rzeki w ich rejonach stanowiE otuline'Na-

rwiahskiego Parku Narodowego. Rzeka Narew przeplywa od strony poludniowej do

p6lnocno zachodniej rejonu slu2bowego. Na podlegtym terenie sE dwie linie komuni-

kacyjne Bialystok - Sura2 - Lapy i Lapy - Sura2 - Doktorce - Bialystok. Szlaki te

krzyiuj4 sig w centrum miasta Sura2 w rejonie skrzy2owania ulic: Zabludowskiej,

Bielskiej i 11-go Listopada.
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II, CHARA YSTYKA ZAGRO2EN

slu2bowy nr 60 za$o2ony jest w wigkszo5ci przypadk6w

q kryminaln4 zwi4zan4 z sytuacjq lokalnej spoleczno5ci, utrzymujEcej

pracy w gospodarstwach rolnych, kt6re sa bardzo male i nie rentowne. ponadto

ncjalnie najbardziej zagro2onq grupq spolecznE sq osoby starsze ze wzglqdu na

na wnuczka, na policjanta, bqdi tez zwi4zane z wyludzaniem oplat za

fak, ze na podleglym terenie jest tylko jeden dom kultury i mlodzie2 z okolicznych

miejscowoSci po zajgciach lekcyjnych nie ma zorganizowanego wolnego czasu, wiec

grupuje sig w rejonach przystank6w PKS, gdzie dochodzi do niszczenia mienia.

W podleglym rejonie slu2bowym wystepujE nastgpujqce rejony najbardziej

zagro2one przestepczoSciA:

rejon sklepu Arhelan w Sura2u przy ul. Bielskiej 2,

skwer w rejonie ul. Ciesielskiej,

rgig elektrycznE. lnnym problemem powoduj4cym zjawisko przestepczosci jest

- masywy leSne /kradzie2e drzewa i nie legalny wyrqb drzewa z

Iasu/podpalenia oraz klusownictwo
i

- plac zabaw - rejon przedszkola przy ul. Bielskiej w Sura2u

- rejon Urzgdu Miejskiego w Sura2u - grupowanie sig mlodzie2y

- rejon MGOK w Sura2u - grupowanie sig mlodzieiy

W omawianym okresie na terenie gminy Sura2 stwierdzono i przeprowadzono

postgpowania w takich przestepstwach jak:

Kategoria przestepstvva 2022 01-09.2023

Kradzie? z wlamaniem 2 4

Zniszczenie mienia
2 2

(podpalenie)

Zngcanie siq nad rodzinq 1

Nietrze2wi kieruj4cy 5 2

Oszustwo 2 4

StrcDa 2
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B6jka, Pobicie 0 0

Uszkodzenie ciala 2 2

Wypadki 1 t-

Inne I 8

og6lem 34

llo5i przeprowadzonych czynno5ci wyja6niaj4cych w sprawach o wykroczenie

w omawianym okresie

Kategoria wykrocze6 2022 01-09.2023

Kradzie2 mienia 6 1

Szkodnictwo rolne 7 3

Drogowe 12

lnne 4 IJ

og6lem 29 23

llo5i nalozonych mandat6w za popelnione wykroczenia w omawianym na terenie

dzialania Komisariatu Policji w Lapach:

Postqpowanie mandatowe 2022 o1-og.2023

og6lem 23 12

Do najczqstszych wykroczeh wystqpujqcych na terenie miasta i gminy Sura2

mozna zaliczye wykroczenia zwiEzane ze spo2ywaniem alkoholu w miejscu zabronio-

nym, nieprzestrzeganiem przepis6w w ruchu drogowym, za6miecaniem oraz nieprze-

strzeganiem przepis6w zwiqzanych z niezachowaniem srodk6w ostro2nosci przy

trzymaniu zwierz4l.

W zwiqzku ze zgloszeniami mieszkanc6w o nieprzestrzeganiu przez kierujA-

cych pojazdami przepis6w w ruchu drogowym wlasciwy dzielnicowy wielokrotnie po-

wiadamial wydzial Ruchu Drogowego Komendy Miejskiej policji w Bialymstoku ce-

lem wyeliminowania popelnianych wykroczeh na terenie miasta igminy Sura2, jak

r6wnie2 w ramach obchodu dzielnicy przeprowadzal szereg rozm6w z mieszkaicami
informujqc o konsekwencjach prawnych za naruszanie przepis6w prawa o Ruchu
Drogowym.

Strona 3
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Funkcjonariusze Komisariatu Policji w Lapach przeprowadzali intenirrencje pu-

bliczne oraz domowe, jak r6wnie2 dzielnicowi, wsp6lnie z Zespolem lnterdyscyplinar-

nym obejmowall dozorem w ramach procedury Niebieskiej Kafi rodziny, gdzie do-

chodzilo do stosowania przemocy oraz kierowali osoby nadu2ywajqce alkoholu na le-

czenie odwykowe.

.' Podjete dzialania 2022 oL-09.2023

llo5i interwencji 137 135

Liczba rodzin objqtych pro-
cedura Niebieska Karta

5 1

Liczba os6b skierowanych
na leczenie odwykowe od al-
koholu

1- 1

I. OCENA SKUTECZNOSCI PODEJMOWANYCH DZIAL.AN
PROFILAKTYCZNYCH

W ramach poprawy stanu bezpieczenstwa na terenie gminy Sura2 Komisariat

Policji w Lapach, SciSle wsp6lpracuje z Proboszczem Parafii Bo2ego Ciala w Sura2u,

MGOPS UM w Sura2u, Zespolem Szk6l i Plac6wek OSwiatowo Wychowawczych,

Miejsko Gminnym OSrodkiem Kultury, Narwiariskim Parkiem Narodowym i StrazE Ry-

$1if a nrowao zil nastq pu j qce p rog ramy prof i I aktycz n e :

1. ,,Bezpieczne wakacje/ ferie"

2. ,,Bezpiecznie droga do domu/ szkoly"

3. ,,Stop przemocy" - NK

4. ,,Stop patologiom"

5. ,,M6j dzielnicowy"

6. ,,Nie bqdZmy obojetni"

7. ,,Odblask"

8. ,,Trze2wy poranek"

Programy te maja na celu u5wiadomi6 bie2Ece zagro2enia, sposoby ich unika-

nia, a mlodzie2 szkolnE nauczyi bezpiecznych zachowari

W zwiqzku z prowadzonymi programami profilaktycznymi zorganizowano wie-

le spotkah z mieszkafcami w trakcie kt6rych prowadzono rozmowy profilaktyczne
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obejmujEce swym zakresem m. innymi, zabezpieczenia mienia prywatnego, poprawy
bezpieczehstwa mieszkaric6w. Rozmowy te miary na ceru wzrost swiadomosci o ist_
niejqcym zagro2eniu przestgpstwami i wykroczeniami w podreglym rejonie, jak r6w-
niez zwracano uwage na wychowywanie mlodzie2y w poszanowaniu prawa, bez_
pieczne zachowania podczas drogi do szkory jak i w czasie wornym. ponadto Asy-
stent ds. nieletnich oraz dzielnicowy przeprowadzili szereg spotkari z uczniami igro_
nem pedagogicznym zespolu szk6l w surazu a tak2e z dziecmi w wieku przedszkol_
nym, prowadzqc jednoczesnie nadz6r nad osobami nieletnimi zagro20nymi demorali_
zacjq oraz popelniai4cych czyny zabronione, w uzasadnionych przypadkach kierowa-
ne sq wnioski do Sqdu Rodzinnego i Nieletnich w Bialymstoku.

W ramach rearizacji program6w prewencyjnych prowadzone s4 tak2e akcje i

dzialania policyjne pod kryptonimem ,,Trzeiw poranek", ,,Bezpieczna woda,, ,,Zimo-
wy Ratownik",, ,,Akcja posesja" i Inne. Funkcjonariusze Komisariatu policji w Lapach
wraz z innymi podmiotami m.in. stra2nikami LeSnymi, dokonywari kontrori pod k4tem
klusownictwa i nielegalnego wyrgbu drzewa . .id" i ..",

Dzielnicowy scisre wsp6rpracuje z gminnym osrodkiem pomocy spoleczhel,
gdzie wsp6lnie podejmowane sq przedsigwzigcia wobec rodzin objqtych przemocq w
rodzinie. wsp6lnymi dzialaniami obiete sq rownie2 rodziny, gdzie dochodzi do patolo-
qii jak i nie wywiqzywania siq z obowiqzku rodzicielskiego.w 2022 roku procedurq

,'Niebieskq Kart4" obieto 5 rodzin zamieszkui4cych na terenie gminy Sura2, a w okre-
sie styczeri-wrzesiei 2023 byla wdrazana jedna procedura NK. w ramach dzialania
Zespolu lnterdyscyplinarnego i GKRPA utworzony zostal punkt przyjgi interesant6w
w budynku przedszkola przy ul. Bielskiej 17 w Sura2u.

W okresie 2022-swczefi-wrzesie6 2023 policjanci z Komisariatu policji w La-
pach 272 razy v'ryie2d2ari na interwencje zgloszone telefonicznie do dyzurnego Kp w
Lapach, a takze wzieri udziar w zabezpieczeniu procesji ,,Drogi Krzy2owej" i ,,Bozego
ciala" w sura2u oraz licznych imprez okolicznosciowych na terenie miasta i gminy
Sura2. 

"ij.;ili.rr.,,_J..

w zwi4zku z wprowadzeniem Krajowej Mapy zagro2efi Bezpieczefis*i' n; '
terenie miasta i gminy Sura2 propagowano zasadg dziatania przedsigwzigcia
nastepstvvem czego Komisariat policji w Lapach w 2022 roku otrzymal 10 zgloszeri z
czego 7 zostalo potwierdzone, natomiast w okresie styczeri - wrzesiefi 2023
otrzymano 2 zgloszenia, z czego 2 zosta+y potwierdzone (nie riczEc zagro2e6 w
ruchu drogowym takich jak np. ,,przekraczanie dozwolonej prgdkosci,, gdzie
weryfikacjq zajmowari sig funkcjonariusze z Wydzialu Ruchu Drogowego z Komendy
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skiej Policji w Bialymstoku). W przypadku potwierdzenia zgloszenia podjgto

o5ci maj4ce na celu wyeliminowania zgloszonego zagro2enia m,in. poprzezn

zwigkszenie iloSci kierowanych slu2b zewnQtrznych we wskazane rejony oraz

sporzEdzenie Kart zadar Doraznych i objgcie wskazanych miejsc szczeg6lnym

zainteresowaniem.

Zatwierdzam: Sporzqdzil:
sier2. szt. Beata

foEisaddur
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